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“Romenergo”
se divizeazã
l Obligaþiunile
cumpãrate de
SIF Banat-Criºana trec
la una dintre companiile
nou înfiinþate -
“Industrial Energy”

Obligaþiunile “Romenergo”
cumpãrate, în varã, de
SIF1 Banat-Criºana vor

trece în patrimoniul “Industrial
Energy”, o companie care va fi
înfiinþatã dupã divizarea “Rome-
nergo”, care a fost aprobatã de ac-
þionari, în noiembrie.

Unul dintre administratorii
“Romenergo” este Dragoº Bîlteanu,
preºedintele SIF1 Banat-Criºana.

Faptul cã SIF1 a cumpãrat obliga-
þiuni “Romenergo” de 26,95 milioa-
ne lei, la o dobândã de 8% pe an ºi o
maturitate de patru ani, a fost consi-
deratã de unele voci din piaþã drept o
decizie controversatã, având în ve-
dere funcþiile deþinute de Bîlteanu.

Compania Romenergo a iniþiat
procesul de divizare parþialã a socie-
tãþii, ca urmare a unei hotãrâri a
AGA de la începutul lunii noiem-
brie, potrivit proiectului publicat în
Monitorul Oficial.

VLAD PÎRVU

(continuare în pagina 3)

DUBLU SUCCES LA “GALA PREMIILOR PIEÞEI DE CAPITAL”

Ziarul “BURSA”
dovedeºte succesul printului

l Singurul ziar print, premiat

Z
iarul “BURSA” a fost pre-
miat de douã ori în cadrul
celei de-a douãsprezecea
ediþii a “Galei Premiilor

Pieþei de Capital 2011”, organizatã
de Asociaþia Brokerilor, sãptãmâna
trecutã, la World Trade Center Bu-
charest.

Grupul de Presã “BURSA” a obþi-
nut premiul pentru susþinerea pieþei
de capital, prin implicarea în organi-
zarea de conferinþe ºi dezbateri pe
teme de actualitate.

Pe 12 septembrie, ziarul
“BURSA” a organizat conferinþa
“Strategia de relansare a pieþei de
capital”, care s-a bucurat de o au-
dienþã numeroasã - peste 200 de in-
vitaþi.

Controversat în lumea bancarã,
admirat de piaþa de capital, jurna-
listul ziarului BURSA Cãlin Re-
chea a fost recompensat cu premiul
pentru analiza aprofundatã a pieþe-
lor financiare internaþionale în arti-
cole de presã.

(continuare în pagina 3)

ADRIAN VOLINTIRU:

“Motive foarte serioase
pentru schimbarea
administratorului judiciar”

Adrian Volintiru, secretar de stat
în Ministerul Economiei ºi fost
preºedinte al AAAS, ne-a declarat,
în replicã la acuzaþiile deputatului
Florin Tãtaru: „Pânã la jumãtatea
anului 2013, Remin trãia din banii de
la Conversmin (circa 300.000 de lei
pe lunã). Din iulie, Conversmin nu a
mai avut bani. Aceasta este explica-
þia pentru situaþia financiarã. AAAS
ºi Guvernul s-au strãduit sã gãseascã
soluþii alternative, în primul rând
pentru plata salariilor. De asemenea,
existã baza legalã pentru schimbarea

administratorului judiciar din moti-
ve serioase, dovada fiind decizia ju-
decãtorului de a admite înlocuirea”.

Domnia sa ne-a precizat cã noii
administratori ai Remin au acelaºi
onorariu, nu unul mai mare decât
ceilalþi ofertanþi din licitaþie, aºa cum
a afirmat deputatul Florin Tãtaru.
Potrivit lui Adrian Volintiru, AAAS
a fost creditor minoritar în perioada
în care Remin a fost condusã de
foºtii administratori ºi nu a fãcut par-
te din comitetul creditorilor, ne-
având rol în luarea deciziilor.

Referitor la atacarea unui posibil in-
vestitor interesat de Remin (African
Consolidated Resources), Adrian Vo-
lintiru ne-a precizat cã nu a fãcut altce-
va decât sã se refere la refuzul AAAS
de a semna un memorandum deza-
vantajos pentru stat. Mai mult, dom-
nia sa susþine cã a avut iniþiativa unei
cereri de oferte pentru atragerea in-
vestitorilor, în urma cãreia ºi-au ma-
nifestat interesul cinci firme. (A.T.)

(continuare în pagina 11)

DEPUTATUL TÃTARU:

“Deciziile AAAS
împing compania spre
faliment”

Reporter: Cum comentaþi situaþia
companiei Remin Baia Mare ºi care
este rezultatul interpelãrilor dum-
neavoastrã pe aceastã temã?

Florin Tãtaru: Situaþia Remin mã
intereseazã în mod deosebit, întrucât
este o companie de stat cu activitate
importantã pentru oraºul Baia Mare
ºi pentru judeþ, iar Guvernul susþine
ideea redeschiderii activitãþii minie-
re ºi reinserþia societãþii în cadrul cir-
cuitului economic, productiv, activ
al economiei naþionale. (A.T.)

(continuare în pagina 11)

EXCLUSIVITATE - ATACURI DURE PENTRU REMIN BAIA MARE

Deputatul PSD Florin Tãtaru susþine

cã Autoritatea pentru Administrarea

Activelor Statului (AAAS) împinge

Remin Baia Mare la faliment, dupã

ce, în iulie, a schimbat administrato-

rii judiciari ai companiei bãimãrene.

Domnia sa ne-a declarat cã, de la

aceastã schimbare, Remin a început

sã cumuleze datorii ºi riscã falimen-

tul. Potrivit deputatului Tãtaru, foºtii

administratori au depus un plan de

reorganizare care prevedea conti-

nuarea activitãþii curente a compa-

niei Remin ºi nu falimentarea ei, aºa

cum a declarat Adrian Volintiru (fost

preºedinte AAAS, în prezent secre-

tar de stat în Ministerul Economiei),

iar schimbarea administratorilor nu

are baze legale.

Parlamentarul acuzã cã interesele

domnului Volintiru (n.r. interviul a

fost acordat înainte de recenta nu-

mire a domniei sale în funcþia de se-

cretar de stat) se îndreaptã cãtre fa-

limentul Remin, care lasã piaþa liberã

pentru Romaltyn, companie cu inte-

rese foarte mari pentru anumite acti-

ve ale societãþii de stat.

Nuclearelectrica: „Impozitul
pe construcþii speciale ne
costã 22 milioane de euro”

Conducerea Nuclearelectrica
estimeazã cã impozitul pe
construcþii speciale pe care

îl va datora anul viitor va fi de apro-
ximativ 100 de milioane lei (în jur
de 22 milioane de euro). Reprezen-
tanþii Nuclearelectrica ne-au decla-
rat cã plata acestor taxe va diminua
rezultatul financiar al companiei,
într-o perioadã în care toate eforturi-
le societãþii sunt di-
recþ ionate cãtre o
creºtere susþinutã a in-
dicatorilor financiari, în contextul
listãrii la Bursa de Valori Bucureºti.

Oficialii Nuclearelectrica au su-
bliniat cã preþul energiei pe care so-
cietatea o va vinde pe piaþa liberã va
suporta influenþa noii taxe numai
prin mecanismul cerere-ofertã. Pre-
þul reglementat al energiei pe care
Nuclearelectrica o va furniza popu-
laþiei anul viitor urmeazã sã fie stabi-
lit de ANRE (reglementatorul pie-
þei), în perioada urmãtoare.

„Nuclearelectrica nu poate confir-
ma, pânã la comunicarea oficialã a
ANRE, care este influenþa impozitu-
lui de 1,5% asupra preþului regle-
mentat ºi nici majorarea preþului pe
acest segment de piaþã”, ne-au mai

spus sursele citate.
În primele nouã luni ale anului

2013, Nuclearelectrica SA a înre-
gistrat un profit net de 331,2 milioa-
ne lei faþã de perioada precedentã a
anului 2012, când a raportat pierde-
re. Cifra de afaceri ºi profitul opera-
þional au crescut în primele nouã luni
ale anului 2013 de 1,2 ori, respectiv
de 3,2 ori faþã de aceeaºi perioadã a

anului trecut.
Daniela Lulache, di-

rectorul general al Nu-
clearelectrica ne-a declarat, recent:
„Scopul meu este sã poziþionez com-
pania pe piaþa de capital în aºa fel
încât sã devinã un partener de afaceri
atractiv, cu o prognozã de creºtere
progresivã, orientat cãtre dezvoltare
în vederea garantãrii siguranþei profi-
turilor investitorilor. Asta înseamnã,
în esenþã, sã creºtem financiar ºi sã li-
vrãm valoare acþionarilor”.

Producþia vândutã de Nuclearelec-
tricaacrescut, peprimelenouã luni, cu
12,7%, la 1,348 miliarde lei (305,8
milioane euro), de la 1,195 miliarde lei
înprimelenouã lunialeanului trecut.

ALINA TOMA VEREHA

(continuare în pagina 6)

Popa Stan: “Pãgubiþii FNI vor intra în posesia banilor, din 2014”

Investitorii care au pierdut bani la
Fondul Naþional de Investiþii
(FNI) vor trebui sã mai aºtepte

pânã anul viitor ca sã fie despãgubiþi,
ne-a declarat, la finalul sãptãmânii,
Popa Stan, preºedintele interimar al
Autoritãþii pentru Administrarea
Activelor Statului (AAAS).

Motivul pentru care AAAS nu a
demarat procedura de despãgubire
în cazul dosarelor preluate de la Co-
misia Naþionalã a Valorilor Mobilia-
re (CNVM), potrivit declaraþiilor
domnului Popa Stan, este dat de fap-
tul cã, deocamdatã, listele cu dosare-
le persoanelor îndreptãþite sã-ºi pri-

meascã banii nu au fost clarificate.
Cel mai probabil, despãgubirile

cãtre foºtii deponenþi FNI vor fi
suportate din veniturile proprii
ale AAAS, însã acest aspect va fi
discutat la momentul potrivit,
ne-a mai spus domnul Popa Stan.

Autoritatea pentru Administrarea

Activelor Statului a preluat, anul
acesta, de la Comisia Naþionalã a Va-
lorilor Mobiliare (CNVM) toate
drepturile ºi obligaþiile în relaþia cu
foºtii investitori ai FNI, urmând sã
fie responsabilã pentru despãgubirea
foºtilor deponenþi. ( A.C.)

(continuare în pagina 3)

COMPANII

Gheþea, Cintezã ºi Chiþoiu, aºteptaþi, astãzi, la Senat, pentru audieri
Radu Graþian Gheþea, preºedinte-

le CEC Bank, Nicolae Cintezã, di-
rectorul Direcþiei de Supraveghere
din BNR ºi vicepremierul Daniel
Chiþoiu, ministrul Finanþelor Publi-
ce, sunt aºteptaþi, astãzi, la Senat,
pentru audieri în cazul creditului de

1 milion de euro acordat de CEC Io-
anei Bãsescu, fiica preºedintelui
Traian Bãsescu.

Scandalul privind creditul acordat
de CEC Bank Ioanei Bãsescu s-a de-
clanºat la începutul lunii trecute. În
urma acestuia, plenul Senatului a

aprobat iniþierea unei anchete parla-
mentare privind activitatea CEC Bank
de cãtre o subcomisie formatã în ca-
drul Comisiei pentru Buget-Finanþe.

Membrii Comisiei urmeazã sã-i
audieze astãzi pe cei trei oficiali,
începând cu ora 11,00, potrivit sena-

torului PSD Cosmin Nicula,
preºedintele Comisiei, citat de Ager-
pres, care a spus: “Vom începe au-
dierile luni dimineaþã, la ora 11,00,
cu Gheþea, continuãm cu Cintezã ºi
terminãm cu Chiþoiu”. (E.O.)

(continuare în pagina 13)


